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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 2222/20/20/20/2022224444    

z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy MszanaRady Gminy MszanaRady Gminy MszanaRady Gminy Mszana    

w dniu w dniu w dniu w dniu 5 sierpnia5 sierpnia5 sierpnia5 sierpnia 2024 r. 2024 r. 2024 r. 2024 r.    

 

Obrady rozpocz ęto 5 sierpnia 2024 r. o godz. 14.30, a zako ńczono o godz. 17.55 
tego samego dnia. 
Posiedzenie odbyło się na sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Obecnych było 9 z 9 
członków Komisji. Obecni: 

1. Gonsior Piotr - Przewodniczący Komisji 
2. Antończyk Paulina - Członek Komisji 
3. Berger Sebastian - Członek Komisji 
4. Bura Roman - Członek Komisji 
5. Kotula Marek - Członek Komisji 
6. Kruczek Barbara - Członek Komisji 
7. Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
8. Szotek Wioleta - Członek Komisji 
9. Wita Alojzy - Członek Komisji. 

W posiedzeniu wzięli udział goście z Biura MZK oraz Spółki Wodnej, a także: Z-ca Wójta 
Gminy, Skarbnik, Sekretarz, kierownicy i pracownicy urzędu.  Listy obecności radnych i gości 
stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Pan Piotr Gonsior. Po 
stwierdzeniu prawomocności obrad powitał radnych oraz gości i przedstawił proponowany 
porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Funkcjonowanie komunikacji publicznej na terenie Gminy Mszana. 
3. Melioracja na terenie Gminy, działalność Gminnej Spółki Wodnej. 
4. Przystąpienie do opracowania Planu Ogólnego Gminy. 
5. Sprawy bieżące – opiniowanie projektów uchwał. 
6. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 2.  Funkcjonowanie komunikacji publicznej 
Informacje przekazała insp. Natalia Nowak z Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych UG: Gmina Mszana należy do Międzygminnego Związku Komunikacyjnego z 
siedzibą w Jastrzębiu Zdroju. Gmina Mszana udziela comiesięczną dotację na cele związane z 
kompleksową obsługą przewozów na terenie gminy. 
Gmina dokonuje wpłat miesięcznych, natomiast co kwartał MZK przysyła rozliczenie z 
wykazem ilości wozokilometrów i wpłat. Jeśli z rozliczenia wynika nadpłata – wówczas MZK 
dokonuje zwrotu pieniędzy; jeśli wyjdzie niedopłata – gmina przelewa różnicę. 
W roku 2024 planowana średnia roczna liczba wozokilometrów na terenie naszej gminy 
wynosi 135.149,40 przy czym ilość wozokilometrów zależy od liczby kursów i nie zawsze są 
one równe w każdym miesiącu (zależy od liczby dni w miesiącu, od wystąpienia dni 
świątecznych kiedy to niektóre kursy mogą wypaść, wystąpienia objazdów lub braku jakiegoś 
kursu z uwagi na problemy techniczne). 
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Planowana wysokość dotacji do MZK w roku 2024 wynosi 1.373.118,00 zł, dotacja 
miesięczna 114.426,60 zł, przy stawce 10,16 zł za 1/wozokm. 
Wysokość dotacji w roku 2023 wyniosła 1.274.630,39 zł, przy stawce 9,49 zł za 1/wozokm.  
W 2023 roku na terenie gminy wykonano 134.313,00 wozokilometrów. 
Przez teren gminy przebiegają następujące linie autobusowe: 

− W09 – Wodzisław – Wilchwy Osiedle – Mszana Urząd Gminy – Mszana Mszańskie 
Granice kier. Moszczenica – Jastrzębie Zdrój 

− W10 – Jastrzębie Zdrój – Mszana Wodzisławska Skrzyżowanie – Wodzisław Śląski – 
Rybnik 

− W11 – Jastrzębie Zdrój – Gogołowa – Połomia – Wodzisław Śl 

− S10 - Jastrzębie Zdrój – Gogołowa – Szeroka - KWK Borynia - Żory 
Ich rozkład można sprawdzać na bieżąco na stronie internetowej MZK. 
 
Informacje przekazała również Dyrektor Biura MZK w Jastrzębiu Zdroju, Pani Grażyna 
Kuczera. 
Działalność MZK na terenie Gminy Mszana: 

Dopłata Gminy Mszana do 1 wozokilometra w latach 2019 - 2024: 

− 2019 - 4,95 zł 

− 2020 - 5,88 zł 

− 2021 - 6,43 zł 

− 2022 - 8,80 zł 

− 2023 - 9,49 zł 

− 2024 - 10,16 zł 
Sprzedaż biletów: 

Pasażerowie mają możliwość zakupu biletu z jednym z Punktów Doładowań Biletów, poprzez 
aplikację na telefon lub w pojedzie u kierowcy. Na terenie Gminy Mszana funkcjonują dwa 
Punkty Doładowań Biletów: filia Urzędu Pocztowego przy ul. 1 Maja, sklep Lewiatan przy ul. 
1 Maja.  
Roczna wartość sprzedaży biletów na terenie Gminy w latach 2018 - 2024: 

− 2018 - 48,2 tys. zł 

− 2019 - 12,5 tys. zł  

− 2020 - 14,1 tys. zł 

− 2021 - 22,8 tys. zł 

− 2022 - 36,4 tys. zł 

− 2023 - 44,7 tys. zł 

− 2024 I półrocze - 21,7 tys. zł 
Przez cały okres funkcjonowania systemu e-biletu, tj. od 2015 roku do chwili obecnej, 
mieszkańcom Gminy Mszana wydanych zostało: 915 e-kart imiennych, w tym: 68 
normalnych, 671 ulgowych, 176 bezpłatnych. W 2023 roku mieszkańcom Gminy Mszana 
wydano łącznie 91 e-kart imiennych: 2 normalne, 77 ulgowych, 12 bezpłatnych. 
Liczba pasażerów w 2023 r.: 

W 2023 roku na przystankach na terenie Gminy Mszana skasowano ogółem 50 115 biletów. 
Linia W10 - 20,9 tys. sztuk 
Linia W11 - 17,6 tys. sztuk 
Linia W09 - 7,8 tys. sztuk 
Linia S10 - 3,9 tys. sztuk. 
Na terenie gminy są 42 przystanki autobusowe, 15 tablic informacji pasażerskiej, 22 tabliczki 
z rozkładem jazdy, 13 słupków przystankowych. 
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Zakup biletu: 

Od 2024 roku pojazdy MZK sukcesywnie wyposażane są w kasowniki umożliwiające 
dokonanie płatności za bilet zbliżeniowo przy pomocy karty bankomatowej lub telefonu 
komórkowego. Od 2020 pasażerowie mają możliwość zakupu biletu na telefon poprzez jedną 
z aplikacji mobilnych: MoBilet, mPay, SkyCash, Zbiletem.  
W 2024 roku 71 autobusów MZK wyposażono w bramki zliczające pasażerów, umożliwiające 
bieżące badania napełnień.   
 
Uwagi i wnioski zgłaszali: 

• Radny Sebastian Berger: 

− zwrócił uwagę, że kursów linii W10 przez Mszanę jest najwięcej i mają największą 
liczbę skasowań. Natomiast sołectwa Połomia i Gogołowa są odcięte od świata. 
Komunikacja tam jest fatalna. A powinna być dostosowana do współczesnych 
oczekiwań mieszkańców, aby wszędzie można było dostać się autobusem, co będzie 
także ekologiczne. Obecnie nie ma połączeń pomiędzy sołectwami ani autobusów z 
Połomi i Gogołowej do Rybnika. Należy poprawiać komunikację, nawet mając 
świadomość, że zamiast 1,2 mln złotych gminę będzie to kosztować 2 miliony,  

− zawnioskował, aby ¼ kursów linii W10 skierować trasą przez Połomię, Marklowice do 
Rybnika, 

− zwrócił uwagę, że przynajmniej co godzinę powinien przejeżdżać autobus przez 
Połomię i Gogołowę, 

− zwrócił uwagę, że autobusy przez Połomię kończą kursowanie wcześnie i wieczorem 
nie można wrócić np. z Wodzisławia. Zawnioskował o zwiększenie o 4-5 kursów na 
linii W11. 

• Radny Alojzy Wita zwrócił uwagę, że ulice Podgórna, Wolności i Szybowa są 
komunikacyjnie odcięte od świata. 

• Przewodniczący Komisji odczytał 2 wnioski, które wpłynęły do niego w sprawie 
komunikacji i przekazał je przewodniczącemu Rady Gminy.  

• Przewodniczący Komisji zwrócił się o przeprowadzenie analizy, z których kursów linii W10 
można by zrezygnować, a dołożyć kursów przez Połomie i Gogołowę. 

 
Odpowiedzi udzielali: 

• Z-ca Wójta, Pan Błażej Tatarczyk – analiza była robiona kilka lat temu. Analizowano 
napełnienia autobusów, trasy, ilość linii i kursów oraz kwestie finansowe. Po analizie 
została przeprowadzona korekta rozkładów i linii, o czym była mowa w informacji. 
Została zmniejszona liczba autobusów W10, zatrzymujących się na przystankach w 
Mszanie. Na wniosek mieszkańców została uruchomiona linia z Jastrzębia do Świerklan 
przez Połomię, opłacana przez Gminę Mszana. 

• Insp. Natalia Nowak zwróciła uwagę, że temat skomunikowania wszystkich trzech 
sołectw pomiędzy sobą był już wdrożony. Na wniosek mieszkańców przez kilka lat 
działała linia W12, jednak została zlikwidowana od 2023 roku z powodu bardzo małego 
napełnienia.  

• Pani Grażyna Kuczera – dla MZK oraz przewoźnika im więcej kursów tym lepiej. Dla gmin 
wiąże się to jednak z konkretnymi wydatkami. Obecnie za każdy wozokilometr Gmina 
Mszana płaci 10,16 zł. Niektóre gminy nie płacą za przejechane wozokilometry przez swój 
teren, koszty te pokrywają pozostałe gminy członkowskie MZK. Co do korekt kursów – 
drobne korekty MZK wprowadza na bieżąco, zawsze gdy jest to możliwe, na pisemne 
wnioski pasażerów. Pasażerowie, a także radni, mogą zgłaszać takie uwagi przez stronę 
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internetową Związku. Co do tworzenia nowych linii i ustalania nowych kursów konieczna 
jest pogłębiona analiza i dyskusja na Zarządzie MZK. Co do propozycji Radnego S. Bergera 
zwróciła uwagę, że komunikacja funkcjonuje cyklicznie i systematycznie. Nie można 
wskazać, że w jeden dzień dany autobus pojedzie, a w inny nie. Możliwy jest tylko podział 
na dni nauki szkolnej, dni wolne od nauki szkolnej i dni świąteczne. 

• Na pytanie Przewodniczącego Komisji Pana Piotra Gonsiora, czy uda się wprowadzić 
postulowane zmiany przed 1 września, aby ułatwić dojazd uczniów do szkół, Sekretarz 
Gminy Pani Joanna Szymańska odpowiedziała – decyzje co do nowych kursów muszą 
zapaść również w innych gminach, przez które mają przebiegać linie. Nie wiadomo, czy te 
samorządy będą zainteresowane. Jeśli nie, koszty dla gminy Mszana będą bardzo 
wysokie.  

Po dyskusji uzgodniono, że w Urzędzie Gminy zostanie zorganizowane spotkanie robocze w 
celu zebrania propozycji dodatkowych linii lub kursów. Dane te zostaną przekazane do MZK 
w celu przygotowania analizy kosztów. 

Pkt. 3. Melioracja na terenie Gminy 
Na posiedzenie zostali zaproszeni – Pan Artur Grześ z Rejonowego Związku Spółek Wodnych 
Melioracyjnych w Wodzisławiu Śl. i przewodniczący Gminnej Spółki Wodnej Pan Mirosław 
Winkler. Przedstawili oni sprawozdanie z działalności GSW w Mszanie za 2023 rok wraz z 
planami na rok bieżący. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Uwagi i wnioski zgłaszali oraz odpowiedzi udzielali: 

• Radny Sebastian Berger – zgłosił uwagę, aby na stronie internetowej gminy podać numer 
konta GSW, na który dokonuje się wpłat składki członkowskiej. Wielu mieszkańców nie 
płaci podatków u sołtysa, tylko przez Internet. Nie każdy wie, że ma opłacić składkę ani 
gdzie to zrobić. Osobiście nie dostał zawiadomienia z numerem konta. 

• Sekretarz  Gminy odpowiedziała, że wezwanie do opłacenia składki na Spółkę Wodną jest 
co roku dołączane do decyzji podatkowych, które otrzymują mieszkańcy. 

• Radna Wioleta Szotek, wieloletnia sołtys potwierdziła, że informację o konieczności 
opłaty składki wraz z podanym numerem konta, członkowie GSW dołączają do decyzji 
podatkowych. Być może w przypadku Pana Radnego, choć jest to mało prawdopodobne, 
informacja omyłkowo nie została dołączona. 

• Z-ca Wójta poinformował, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby numer konta, na który 
mieszkańcy mają uiszczać składkę na GSW, został udostępniony na stronie internetowej 
gminy. Zostanie to wykonane. 

• Na pytanie Przewodniczącego Komisji Pana Piotra Gonsiora, jakim sprzętem dysponuje 
Rejonowy Związek Spółek Wodnych Melioracyjnych, Pan Artur Grześ odpowiedział – 
posiadamy sprzęt ręczny, rozważany jest też zakup ręcznej kosiarki bijakowej, przydatnej 
w trudnym terenie, przypominającym dzicz, pełnym samosiejek drzew, trzcin, wysokiej 
trawy. Koszt takiej kosiarki to ok. 30 tys. zł. Analiza ekonomiczna wykazała, że cięższego 
sprzętu, jak koparka,  nie opłaca się kupować, ponieważ nie tylko jest drogi, ale jego 
przetrzymywanie i konserwacja byłyby nieopłacalne. Do przeprowadzenia cięższych 
robót w terenie tańsze jest wynajęcie podwykonawcy z odpowiednim sprzętem. 

• Na pytanie Pana Piotra Gonsiora, czy Spółka świadczy usługi dla innych podmiotów, Pan 
Artur Grześ odpowiedział – takie usługi świadczy tylko RZSWM. Gminna Spółka Wodna 
realizuje jedynie statutowe działania na terenie gminy Mszana – sołectw Połomia i 
Gogołowa. 
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• Przewodniczący Komisji Piotr Gonsior zadał pytanie: kto zajmuje się rowami na terenie 
sołectwa Mszana? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta – za utrzymanie rowów na prywatnych terenach 
odpowiada właściciel. 

• Przewodniczący Komisji Piotr Gonsior zadał pytanie: czy jest możliwy powrót sołectwa 
Mszana do Gminnej Spółki Wodnej? 

• Odpowiedzi udzielił Pan Artur Grześ – jest możliwe, zdarzają się telefony od mieszkańców 
Mszany informujące o problemach z odwodnieniem. Ale na pewno szybko nie uda się 
doprowadzić do dobrego stanu rowów, które przez wiele lat były zaniedbane. Spółka nie 
ma oszałamiającego budżetu, prace w sołectwach są wykonywane według składek, jakie 
uda się zebrać od mieszkańców. Składki mieszkańców Połomi są zagospodarowane w tym 
sołectwie, z Gogołowej – w Gogołowej. 

• Przewodniczący GSW Pan Mirosław Winkler dodał, że w celu przystąpienia do GSW 
mieszkańcy Mszany musieliby podjąć uchwałę na Zebraniu Wiejskim i wybrać delegatów 
do Spółki. 

• Radny A. Wita zgłosił potrzebę konserwacji rowu na ul. Wolności przy posesji Ogierman. 
Więcej pytań w tym punkcie nie było. 
Na zakończenie głos zabrał Z-ca Wójta, który podziękował Panu Arturowi Grzesiowi za 
zaangażowanie i sprawne przejęcie zadań RZSWM od wieloletniego kierownika, Pana 
Zygmunta Migasa. Podziękował również Panu Mirosławowi Winklerowi, przewodniczącemu 
Zarządu Gminnej Spółki Wodnej za zaangażowanie, obecność w terenie, kontrole rowów i 
cieków. Z-ca zwrócił również uwagę, że cieszy go fakt, iż GSW coraz więcej środków 
pozyskuje w ramach odszkodowań od kopalń za szkody górnicze, co zapoczątkował w swojej 
pierwszej kadencji. Dzięki takiej polityce udaje się odbudować i konserwować na bieżąco 
wiele rowów na terenie sołectw Połomia i Gogołowa. 
 
O godz. 16.00 Prowadzący obrady ogłosił 10 minut przerwy. 
Obrady wznowiono o godz. 16.10. od punktu 4. 

Pkt. 4. Plan ogólny gminy 
Założenia planu ogólnego gminy i potrzebę przystąpienia do jego sporządzenia przedstawił 
insp. Damian Parma z Referatu Planowania i Inwestycji: 
Obowiązek uchwalenia planów ogólnych narzuca na gminy zmiana ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym wprowadzona Ustawą z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie 
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych ustaw 
(Dz.U. 2023 poz. 1688). Sporządzenie planu ogólnego jest obligatoryjne i musi być 
przeprowadzone do końca 2025 roku. Zgodnie z art. 67 ust. 4 reformy bez planu ogólnego, 
po 31 grudnia 2025 r. co do zasady nie będzie możliwości uchwalenia nowego lub zmiany 
obowiązującego planu miejscowego ani wydania decyzji o Warunkach Zabudowy i Lokalizacji 
Inwestycji Celu Publicznego. 
Insp. Parma zaznaczył, że Gmina chce przystąpić do sporządzenia planu w obecnym czasie, 
ponieważ jest szansa na pozyskanie środków z KPO na refinansowanie kosztów poniesionych 
na opracowanie Planu, a jest to koszt ok. 130 tys. złotych. Warunkiem pozyskania środków z 
KPO jest uchwalenie i opublikowanie w Dzienniku Urzędowym nowego planu ogólnego przed 
30 czerwca 2026 roku. Prace nad planem potrwają ok. 15-20 miesięcy. Plan sporządza firma 
zewnętrzna.  
Celem opracowania i uchwalenia Planu Ogólnego Gminy jest: zwiększenie pewności 
inwestycyjnej inwestora, ułatwienie inwestowania – uproszczenie procedur i większy dostęp 
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do danych przestrzennych, lepsza jakość życia mieszkańców, ograniczenie 
niekontrolowanego rozlewania się zabudowy i związanych z tym kosztów. 
 
Informację uzupełnił Z-ca Wójta wskazując, że plan ogólny jest nowym dokumentem 
planistycznym, który gmina musi posiadać. Samorząd szukał środków zewnętrznych i teraz 
taka możliwość się pojawiła, dlatego należy z niej skorzystać i przystąpić do procedury. 
Ponadto plan ogólny ma być spójny ze Strategią Gminy, a w przyszłym roku gmina będzie 
opracowywać nową Strategię, ponieważ obecna kończy się w 2025. Prace nad obydwoma 
dokumentami będą więc przebiegać równolegle i będą powiązane. 
 
Pytania i uwagi zgłaszali: 

• Przewodniczący KBiI Piotr Gonsior – czy plan ogólny będzie tworzony na podstawie 
obowiązujących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego? 

• Pan Damian Parma odpowiedział – istniejące tereny zabudowy mieszkaniowej będą 
przerysowane do planu ogólnego. Plan ogólny będzie dokumentem wyznaczającym 
kierunki polityki przestrzennej w gminie. Jego celem jest ograniczenie rozlewania się 
zabudowy, ale nie będą likwidowane obecne tereny budowlane. 

• Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska zwróciła uwagę, że plan ogólny będzie 
korzystniejszy dla mieszkańców niż obecna dwutorowa procedura, gdzie, aby 
wprowadzić zmiany w planie, konieczna jest najpierw zgodność ze studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego.  

• Radny Alojzy Wita zadał pytanie – co dalej ze Studium? 

• Sekretarz Gminy odpowiedziała – zgodnie z ustawą straci moc z dniem 31 grudnia 2025 
roku. Nie będzie to już obowiązujący dokument.  

• Na pytanie Radnego Sebastiana Bergera o Rejestr Urbanistyczny, insp. Damian Parma 
odpowiedział – zgodnie z ustawą ma powstać Rejestr Urbanistyczny, w którym zostaną 
zebrane dokumenty związane z planowaniem przestrzennym z całego kraju. Chodzi o 
większą przejrzystość i większy udział społeczeństwa w procedurze sporządzania 
dokumentów planistycznych, aby każdy mógł się z nimi zapoznać na każdym etapie ich 
sporządzania. 

• Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że przy tworzeniu planu nadal będą sporządzane analizy 
wskaźnikowe, przede wszystkim dotyczące procentowej ilości terenów budowlanych. 
Wojewoda będzie mógł zablokować uchwalenie planu, jeśli wskaźniki te zostaną 
przekroczone. Dodał, że z analizy wykonanej w 2019 roku wynika, że w gminie Mszana 
terenów budowlanych mamy na 103 lata, a powinno być na 30 lat.  

• Radny Alojzy Wita zapytał, co się stało, że jest aż taki nadmiar terenów budowlanych w 
gminie? 

• Sekretarz odpowiedziała – jest to efekt odpowiadania na prośby mieszkańców, również 
Pan jako radny podnosił za każdym razem rękę za wprowadzaniem nowych terenów 
budowlanych do planu.  

• Pan Damian Parma dodał, że nadmiar terenów budowlanych w planach 
zagospodarowania przestrzennego jest problemem w całym kraju. Szacuje się, że za 8-10 
lat mieszkańców Polski będzie tylko ok. 30 milionów, tymczasem terenów budowlanych 
w planach zagospodarowania jest na 200 lat. 

• Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że niestety część terenów budowlanych w naszej gminie 
znajduje się w bliskości autostrady, na terenach występowania szkód górniczych, w 
pobliżu hałd lub na trasie planowanego przebiegu CPK. Są one mało atrakcyjne, ale 
wpływają na ogólne wskaźniki. Zmiana ich przeznaczenia na tereny niebudowlane 
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wiązałaby się z dużymi kosztami dla samorządu, ponieważ gmina musiałaby zapłacić 
odszkodowania za obniżenie wartości tych działek. 

• Przewodniczący Komisji Piotr Gonsior wyraził opinię, że w miejscowym planie zostało 
wprowadzonych zbyt dużo terenów budowlanych. To był błąd. 

• Radny Alojzy Wita zwrócił uwagę, że nadal będą wnioski mieszkańców o zmianę 
przeznaczenia terenu. Jeśli ojciec ma pole, a syn chce budować, to oczywiste jest, że 
będzie zabiegał o zmianę w planie. Dodał, że wielu mieszkańcom będzie grozić 
wysiedlenie z powodu budowy CPK. Jeśli do tego dojdzie, gdzie ci ludzie będą mieszkać? 

• Na pytanie Radnego Sebastiana Bergera, czy zbyt późno gmina nie przystępuje do 
sporządzenia planu ogólnego, Pan Damian Parma odpowiedział – zmiany w ustawie 
weszły w życie we wrześniu 2023 roku. Gmina szukała możliwości pozyskania środków na 
opracowanie planu. Program dofinansowania z KPO pojawił się w czerwcu 2024.  Stąd 
obecny projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu. Czasu jest wystarczająco. 
Wiele innych samorządów również obecnie jest na tym etapie. 

 
Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do opiniowania projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Mszana.  
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pkt. 5. Sprawy bie żące 
W sprawach bieżących Komisja opiniowała projekty uchwał: 

− projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana 

na lata 2024 - 2031 

Projekt uchwały radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Skarbnik Małgorzata Gąsior.  
Wynikła dyskusja o ilość zmian wprowadzanych do WPF i budżetu oraz sposób ich 
wyszczególnienia w projektach. Skarbnik wyjaśniła, że wszystkie zmiany, będące w 
kompetencji Rady Gminy, są ujęte w projektach. Zmiany, których wprowadzanie jest 
kompetencją Wójta, są wyszczególnione w zarządzeniach Wójta, z których sprawozdanie 
składa on na każdej sesji. Są również dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej i każdy 
Radny może się z nimi zapoznać.  

• Mieszkaniec Jarosław Wala zapytał, w jaki sposób Pani Skarbnik wyliczyła kwotę na 
utrzymanie długu publicznego (kwotę odsetek) w roku 2026 na 270 tys. złotych, jeśli w 
kolejnym roku przy mniejszym zadłużeniu jest większa kwota? Jego zdaniem koszt 
utrzymania długu publicznego przedstawiony w WPF w 2026 roku jest nierealny, 
ponieważ będzie znacznie wyższy. 

• Skarbnik odpowiedziała – Wieloletnia Prognoza Finansowa jest corocznie nowelizowana 
i zgodnie z ustawą o finansach publicznych w trakcie roku dokonywane są zmiany w taki 
sposób, aby wartości przyjęte w WPF i budżecie jednostki samorządu terytorialnego były 
zgodne co najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i 
rozchodów oraz długu jednostki samorządu terytorialnego. Na dzień podjęcia uchwały 
WPF na lata 2024 -2031, spłatę zobowiązań przewidziano do roku 2031.  Wydatki na 
obsługę długu zaplanowano na podstawie harmonogramów spłat pożyczek oraz 
obligacji. Tworząc WPF wydatki na obsługę długu skalkulowano w oparciu o 
obowiązujące stawki WIBOR jak również warunki wynikające z zawartych umów. W 
okresie od 2024-2031 roku zakładano koszty odsetek od wyemitowanych obligacji oraz 
koszty odsetek od kredytu i zaciągniętych preferencyjnych pożyczek z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Katowicach oraz planowanego 
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do zaciągnięcia kredytu w 2024 r. Koszty obsługi długu się zmieniają i będą skorelowane 
w oparciu o WIBOR z inflacją  poziomu stóp procentowych. 

Po zakończeniu dyskusji Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

− projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Skarbnik Małgorzata Gąsior.  
Pytania zadawali: 

• Przewodniczący Komisji Pan Piotr Gonsior zadał pytanie odnośnie wprowadzenia do 
planu wydatków w Dziale 801 Rozdz.80104 – Zakup usług przez jst związanych z opłatą za 
uczęszczanie dzieci do przedszkoli poza gminą – 90.000,00 zł: czy to logiczne, że z jednej 
strony gmina z powodu mniejszej ilości dzieci zamyka jeden oddział w swoim przedszkolu 
w Połomi, a jednocześnie płaci za uczęszczanie dzieci z terenu gminy do przedszkoli poza 
gminą? 

• W odpowiedzi Sekretarz Joanna Szymańska stwierdziła, że rodzic ma prawo wozić 
dziecko do przedszkola w innej miejscowości niż mieszka, na przykład tam, gdzie pracuje. 
Natomiast zgodnie z przepisami gmina musi uiścić za te dzieci opłatę do innej gminy.   

• Radny Sebastian Berger – czy środki pozyskane z Unii w ramach realizacji projektu 
edukacyjnego można w budżecie przesunąć na inny cel? 

• Skarbnik Małgorzata Gąsior odpowiedziała – środki pozyskane w ramach projektów 
unijnych przeznacza się na wydatki związane z realizacją projektów unijnych, natomiast 
jeśli chodzi o wprowadzone zmiany w planie dochodów i przychodów oraz wydatków i 
rozchodów, to one muszą się bilansować.   

Więcej pytań nie było. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

− projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 

dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość (lokal) 

na okres oznaczony do lat 3, 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówił go insp. Damian Parma z Referatu 
Planowania i Inwestycji. Przedmiotem najmu jest lokal o pow. 82m2 zlokalizowany w 
budynku przy ul. Wiejskiej 30 w Gogołowej na działce stanowiącej własność Gminy Mszana. 
Umowa zostanie zawarta na czas określony od dnia 01.09.2024 r. na okres 1 roku tj. do dnia 
31.08.2025 r. Wnioskodawca zwrócił się z pismem o zawarcie kolejnej umowy najmu ww. 
lokalu. Najemca należycie wywiązywał się z warunków zawartych w umowie. Najemca ww. 
lokalu wyraża chęć kontynuowania najmu, dzięki czemu Gmina zyska dodatkowy dochód. 
Insp. Parma dodał, że jest to teren po SKR, nabyty niedawno przez gminę. Najemcą jest 
przedsiębiorca, który składuje tam rusztowania.  
Z-ca Wójta dodał, że kolejna umowa najmu ma być podpisana tylko na rok, aby gmina mogła 
dysponować bez przeszkód terenem w przyszłości. W planach jest złożenie wniosku o 
odszkodowanie z tytułu szkód górniczych.  
 
Uwagi zgłaszali: 

• Przewodniczący Komisji Piotr Gonsior – zwrócił uwagę, że inne puste lokale w tym 
miejscu gmina mogłaby wykorzystać na przykład na składowanie soli do odśnieżania dróg 
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i chodników, jeśli udałoby się ją tanio nabyć, o czym była mowa na wcześniejszych 
posiedzeniach komisji.  

• Przewodniczący Komisji zawnioskował, aby na następnym posiedzeniu przekazać 
Radnym informację, komu i za ile jest wynajmowany wspomniany lokal. 

Więcej pytań nie było. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

− projekt uchwały w sprawie ustalenia terminów realizacji czynności niezbędnych do 

dokonania wyborów uzupełniających ławników na kadencję 2024-2027 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówiła go insp. Biura Rady, Mirosława Książek-
Rduch: 
Kolegium Sądu Okręgowego w Rybniku ustaliło na obradach w dniu 20 czerwca 2024 roku, że 
zaistniała potrzeba przeprowadzenia w rybnickim okręgu sądowym wyborów 
uzupełniających ławników na kadencję 2024-2027. Pismem z dnia 27 czerwca br. Prezes 
Sądu Okręgowego w Rybniku wzniosła do Rady Gminy Mszana o uzupełnienie listy ławników 
poprzez wybranie 1 ławnika do orzekania w tym sądzie. Ustawa Prawo o ustroju sądów 
powszechnych reguluje, że ławników do sądów okręgowych oraz do sądów rejonowych 
wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów – w głosowaniu 
tajnym. Ponieważ w przypadku wyborów uzupełniających ustawa nie określa terminu 
zgłaszania kandydatów i wyborów, rada powinna określić te terminy. 
Zaproponowane terminy z jednej strony mają na uwadze danie odpowiedniej ilości czasu 
podmiotom uprawnionym do zgłaszania kandydatów, z drugiej – sprawne przeprowadzenie 
procedury wyborczej. 
Przed przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji 
swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie. Rada Gminy będzie zasięgać informacji o kandydatach na 
ławników od Wojewódzkiego Komendanta Policji. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Alojzy Wita zadał pytanie, kto obecnie pełni funkcję ławników z naszej gminy?  

• Pani Książek-Rduch odpowiedziała – w przeprowadzonych w ubiegłym roku wyborach 
ławnikami zostali wybrani: do Sądu Rejonowego w Jastrzębiu Zdroju – Pani Maria Mitko, 
do Sądu Okręgowego w Rybniku – Pani Renata Sobik, do Sądu Rejonowego w 
Wodzisławiu Śląskim – Pani Ewa Pukowiec. 

Więcej pytań nie było. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

− projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Mszana na 2024 rok 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 
Głosowało 9 radnych. Było 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Prowadzący posiedzenie poinformował następnie, że na Komisji Rewizyjnej wynikła dyskusja 
na temat możliwości wprowadzenia zmian do uchwały przyjmującej regulamin przyznawania 
stypendiów szkolnych dla uczniów z rodzin o niskich dochodach. Gmina ustala w niej tzw. 
czynniki dodatkowe, które mogą wpłynąć na wysokość stypendium. Uzgodniono, że 
pracownik urzędu przeprowadzi rozeznanie, jakie kryteria zastosowano w innych gminach i 
czy jest możliwość podniesienia kwoty stypendium i sprawa będzie omawiana na Komisji 
Budżetu i Infrastruktury. 
Prowadzący obrady zgłosił wniosek o przekierowanie tego tematu pod obrady Komisji Spraw 
Społecznych. „Za” wnioskiem zagłosowało jednogłośnie 9 Radnych.  
 
Następnie Przewodniczący Komisji odczytał wnioski, które do niego wpłynęły: 

− wniosek mieszkanki Połomi w sprawie komunikacji autobusowej w Połomi 

− wniosek Radnego Alojzego Wita w sprawie komunikacji w Połomi na ul. Podgórnej i 
Wolności Dolanek 

− wniosek mieszkanki Mszany o potrzebie realizacji profilaktyki zdrowotnej. 
Wnioski przekazał Przewodniczącemu Rady Gminy.   
 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Sekretarz Gminy Pani Joanna Szymańska poinformowała Radnych o zaistnieniu 
przemijającej przeszkody w wykonywaniu zadań i kompetencji przez Wójta Gminy 
Mszana Pana Mirosława Szymanka, spowodowanej niezdolnością do pracy z powodu 
choroby trwającej powyżej 30 dni. Zgodnie z art. 28g ust. 7 pkt. 1 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym o fakcie tym zostaje poinformowany wojewoda. 
Potwierdzeniem zaistnienia okoliczności jest zaświadczenie lekarskie. Zadania i 
kompetencje Wójta przejęte zostały przez Zastępcę Wójta Pana Błażeja Tatarczyka. 

• Przewodniczący Komisji Pan Piotr Gonsior poinformował członków Komisji o zwołaniu na 
dzień 19 sierpnia br., na godz. 14.00 wizji lokalnej na drodze dojazdowej (polnej) w 
Połomi, o co na poprzedniej komisji wnioskował Radny Alojzy Wita. 

 
Więcej pytań i głosów nie było.  

Pkt. 6. Zakończenie posiedzenia 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Piotr Gonsior zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Piotr Gonsior 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
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Wniosek Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia dn. 5 sierpnia 2024 r. 
 
Komisja wnioskuje o przyjęcie pod obrady przez Komisję Spraw Społecznych możliwości 
wprowadzenia zmian do uchwały przyjmującej regulamin przyznawania stypendiów 
szkolnych dla uczniów z rodzin o niskich dochodach. Gmina ustala w niej tzw. czynniki 
dodatkowe, które mogą wpłynąć na wysokość stypendium.  
 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 9 radnych. „Za” wnioskiem zagłosowało 
jednogłośnie 9 Radnych. 


